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ZDARMA

Město:  Golčův Jeníkov
Části obce:  Stupárovice, Sirákovice, Olšinky, Nasavrky, Římovice, Dolík, Budka, Vrtěšice, Kobylí Hlava

Obce:  Chrtníč, Nová Ves u Leštiny, Podmoky, Skryje, Zvěstovice

STAVEBNÍ 
A PROJEKTOVÉ 

PRÁCE

MLADKOV 
PODRUHÉ

RYBÁŘI 
NA CESTÁCH

Dne 24. června proběhly na náměstí oslavy 100. výročí založení  
republiky. Zařadili jsme se tak po bok mnoha městům a organiza-
cím, které v průběhu roku toto mimořádné výročí připomenou. 
Bylo těžké vybrat nějaký termín, protože v říjnu budou oslavy  
ve všech velkých městech v okolí, prázdniny jsou plné jiných aktivit 
a v září je pouť a svatováclavské oslavy. Proto jsme zvolili červnový 
termín, který byl nejbližší termínu prvního uznání ČR jako samo-
statného státu (29. června 1918 - Francie). I v říjnu si tento svátek 
samozřejmě připomeneme, ale již v mnohem skromnějším duchu. 
Oslavy byly mimořádné už jen počtem účinkujících z řad složek 
IZS. Myslím, že takové zastoupení z řad Policie ČR zde ještě nebylo. 
Poprvé se také nějaké akce v Jeníkově účastnili zástupci letecké  
základny v Chotusicích. I ukázky činnosti Jeníkovských hasičů  
(zásahové jednotky i dětí) byly mimořádné. Po celou dobu oslav byl 
před Coopem postaven věrný model prvorepublikové pevnůstky 
včetně zbraňového osazení a po náměstí procházela parta poulič-

ních herců, kteří nás bavili scénkami a humorem. Na závěr právě 
tito herci předvedli velice obtížnou a promyšlenou ohňovou šou  
s tématem „založení republiky“. 
Ještě před tímto závěrem jsme ale měli možnost slyšet koncert praž-
ského uskupení „Prague Cello Quartet“, což je čtveřice muzikantů, 
která se může směle měřit s těmi nejlepšími. Těsně po průletu stíha-
ček nad Jeníkovem zahráli státní hymnu, po které následovala jedna 
symfonická báseň z cyklu Má vlast od Bedřicha Smetany a část  
„Novosvětské“ od Antonína Dvořáka. Dále následoval koncert,  
kde se střídala jedna úžasná skladba za druhou. 
Kdo na náměstí byl, jistě mi potvrdí, že oslavy státu proběhly důstoj-
ně a každý z účastníků odcházel s nezapomenutelným zážitkem.  

Vlastimil Marušák

Foto: Jan Marušák

SLAVILI JSME 100. VÝROČÍ 
ZALOŽENÍ SAMOSTATNÉHO STÁTU



Přítomni:  14  členů ZM
Omluveni:  1  člen ZM (M. Málek)  
Neomluveni: 0  členů ZM            
  
090/2018 Určení ověřovatelů
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje ověřovateli zápisu  
Davida Ščerbu a Martina Mrkvičku.
  
091/2018 Určení zapisovatele
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje zapisovatele Romana 
Mazůrku.
  
092/2018 Schválení programu
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje následující program 
zasedání:
  
 1) Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) 
  a zapisovatele
 2) Schválení programu
 3) Zpráva z jednání rady
 4) Předvolební kampaň v Listech z Golčova Jeníkova
 5) Dar z rozpočtu města (Dětský letní tábor)
 6) Dar z rozpočtu města 
  (Ohňostroj při „Opékání prasete Římovice“).
 7) Dar z rozpočtu města (Kočičí útulek Skrýšov).
 8) Směna pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov
 9) Koupě pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 10) Rekonstrukce chodníku ul. 5.května, Golčův Jeníkov 
 11) Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
  a dohoda o umístění stavby
 12) Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 
  inženýrských sítí a dohoda o umístění stavby
 13) Dohoda o umístění stavby
 14) Dotace z rozpočtu města 
  (Tělovýchovná jednota SOKOL Golčův Jeníkov).
 15) Koupě podílu 1/6 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov
 16) Koupě podílu 1/6 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov
 17) Koupě podílu 1/4 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov
 18) Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
 19) Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov

 20) Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 21) Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 22) Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 23) Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 24) Jeníkovská lipová alej
 25) Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím 
 26) Diskuse

093/2018   Zpráva z jednání rady 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu  
z jednání rady města za uplynulé období bez připomínek.  

094/2018   Předvolební kampaň 2018 
   v Listech z Golčova Jeníkova 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a schvaluje,  
že předvolební materiály k volbám do zastupitelstva města Golčův 
Jeníkov konaným ve dnech 5. a 6. října 2018, které budou na žádost 
volebních stran zveřejňovány v Listech z Golčova Jeníkova, budou 
v  rozsahu jedné strany periodika zdarma. Větší rozsah bude  
zpoplatněn jako inzerce každých jiných subjektů. 

095/2018   Dar z rozpočtu města (Dětský letní tábor)      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a schvaluje  
poskytnutí daru z rozpočtu města pro Sbor dobrovolných hasičů, 
Havlíčkovo náměstí 113, 582 82 Golčův Jeníkov, IČO: 601 28 933. 
Dar v požadované výši 10.000 Kč bude použit na částečně pokrytí 
nákladů spojených s pořádáním dětského letního tábora o letních 
prázdninách v roce 2018. 

096/2018   Dar z rozpočtu města (Ohňostroj SDH Římovice)      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a neschvaluje  
poskytnutí daru z rozpočtu města pro Sbor dobrovolných hasičů 
Římovice. Dar v požadované výši 10.000 Kč by byl použit na částeč-
né pokrytí nákladů spojených s  uspořádání ohňostroje při spole-
čenské akci „Opékání prasete v Římovicích“. 

097/2018   Dar z rozpočtu města (Kočičí útulek Skrýšov)      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a neschvaluje  
poskytnutí daru z rozpočtu města pro Kočičí útulek, Skrýšov 12, 

Usnesení z jednání zastupitelstva města Golčův Jeníkov 
č. 6/2018 konaného dne 26. června 2018

  Domlouváme se?
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V posledních dnech a týdnech jsem se mnohokrát setkal se situací, 
jejímž jádrem je, že buď se člověk dokáže domluvit s někým, kdo  
s ním nesouhlasí, a získá díky kompromisu alespoň něco, nebo  
se nedomluví a získá nepřítele. Typickým příkladem jsou pozemky 
mezi ulicemi Za Parkem a Za Pivovarem. Zde jsou dlouhé a veliké 
zahrady, které jsou určené jako stavební parcely. Ti, kdo mají poze-
mek hned na kraji u ulice, vyhráli a mohou si postavit domy. Jenže 
co ti, kdo mají pozemek uvnitř nebo chtějí svou parcelu rozdělit  
a prodat, protože nemají zájem o obří zahradu? Jedinou možností 
je domluvit se na kompromisu s ostatními. Ne s jedním dalším 
člověkem, ale s mnoha dalšími lidmi. Domluvit se o tom,  
že se vzdám části svého pozemku a ostatní okolo také, aby bylo kde 
postavit cestu a vše, co je k přístupu potřeba. Domluvit se, kudy 
táhnout sítě, kdo se čeho vzdá a kdo co zaplatí. 
A zde začíná problém. Řada lidí řeší jen to, co je momentálně trápí, 
a nedívají se do budoucna. Momentálně pozemek zpřístupnit  
nepotřebují, proto nevidí důvod, proč něco řešit a něčeho se vzdá-
vat. To, co získají, jim nepřijde důležité. Jenže až to budou řešit  

oni, tak už to ty předešlé nebude pálit a ještě navíc na ně budou 
naštvaní. 
Omlouvám se všem majitelům pozemků ve zmíněné lokalitě,  
že jsem si je vzal do úst, protože to naprosto není jen jejich  
problém. Takových příkladů bych mohl napsat opravdu hodně. 
Mnohokrát denně se nám přece nabízí možnost s někým se pohá-
dat, nedohodnout se a ukončit naštvaně nebo vítězoslavně komu-
nikaci. Problém nastane, až toho člověka budu potřebovat nebo  
až podobný problém budu řešit sám. Co potom?
Nejsme velké město, není nás tu mnoho a většina z nás se navzá-
jem zná. Z toho plyne, že se všichni budeme dříve nebo později 
potřebovat. Prožíváme prázdniny, jejichž podstatou je, že bychom 
je měli využít k odpočinku a nabrání sil na celý další rok. 
A tak vám moc přeji, abyste udrželi svou úroveň stresu v přijatel-
ných mezích a abyste zažívali radost z toho, že se na všem důleži-
tém dohodnete a nebudete si s sebou muset nosit naštvanost  
na další lidi ze svého okolí. 

Vlastimil Marušák



588 13 Polná, IČ: 037 31 821. Dar v požadované výši 10.000 Kč  
by byl použit na částečné pokrytí nákladů spojených s provozem 
Kočičího útulku v roce 2018. 

098/2018   Směna pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a neschvaluje  
záměr směny pozemku p.č. 2226/12 o výměře 53 m2 za obdobnou 
část pozemku p.č. 275/11 oba v k.ú. Golčův Jeníkov, který navrhuje 
B. Š., bytem Golčův Jeníkov. Zastupitelstvo města současně  
neschvaluje záměr prodeje uvedeného pozemku p.č. 275/11 v  k.ú. 
Golčův Jeníkov.  

099/2018 Koupě pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup pozemku  
č.p. 2063 o výměře 232 m2 v k.ú. Golčův Jeníkov, prodávající V. S., 
bytem Golčův Jeníkov. Kupní cena stanovená znaleckým posudkem 
činí 67.510 Kč. 

100/2018   Rekonstrukce chodníku ul. 5.května, Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bylo seznámeno s  výsledky 
zadávacího řízení na akci „Rekonstrukce chodníku ul. 5. května, 
Golčův Jeníkov“. Jako nejvhodnější zastupitelstvo přijímá nabídku 
společnosti TES, spol. s  r.o. Vrchlického 1354, 286 01 Čáslav,  
IČO: 47539330 s nabídkovou cenou 5.680.257 Kč bez DPH. Zastupi-
telstvo současně schvaluje uzavření smlouvy s vítěznou společností.

101/2018 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene  
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření smlouvy  
o smlouvě budoucí č. IE-12-2006853/VB/01 mezi Městem Golčův 
Jeníkov, nám. T. G. Masaryka 110, Golčův Jeníkov na straně jedné  
a ČEZ, a.s. Teplická 874/8 – Děčín, IČO: 24729035 na straně druhé. 
Smlouva se týká zřízení věcného břemene a dohody o umístění 
stavby s  názvem: G. Jeníkov, ul. Husova, kabel. vedení nn,  
na pozemcích parc.č. 2160, 2168, 104/2 2630/1, st. 310, 2217/1, 2215, 
2210/1 a 91/1 v k.ú. Golčův Jeníkov.

102/2018 Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti  
   inženýrské sítě a dohoda o umístění stavby 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření smlouvy  
o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti inženýrské sítě a dohodu  
o umístění stavby č. IE-12-2006853/SIS/01 mezi Městem Golčův  
Jeníkov, nám. T. G. Masaryka 110, Golčův Jeníkov na straně jedné  
a ČEZ, a.s. Teplická 874/8 – Děčín, IČO: 24729035 na straně druhé. 
Smlouva se týká zřízení věcného břemene a dohody o umístění 
stavby inženýrské sítě s názvem: G.Jeníkov, ul. Husova, kabel. vede-
ní nn, na pozemcích parc. č. 2168, v k.ú. Golčův Jeníkov.

103/2018 Dohoda o umístění stavby  
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření dohody  
o umístění stavby č. IE-12-2006853/DUS/01 mezi Městem Golčův 
Jeníkov, nám. T. G. Masaryka 110, Golčův Jeníkov na straně jedné  
a ČEZ, a.s. Teplická 874/8 – Děčín, IČO: 24729035 na straně druhé. 
Dohoda se týká umístění stavby s názvem: G.Jeníkov, ul. Husova, 
kabel. vedení nn, na pozemcích parc.č.st. 310 v k.ú. Golčův Jeníkov.

104/2018 Dotace z rozpočtu města (Tělocvičná jednota SOKOL GJ)       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a rozhodnutí  
o poskytnutí dotace z  rozpočtu města pro Tělocvičnou jednotu  
Sokol Golčův Jeníkov se sídlem Mírová 305, 582 82 Golčův Jeníkov, 
IČ: 15059618 odložilo na nadcházející jednání zastupitelstva.  
Zastupitelstvo současně pověřuje starostu města okamžitě zahájit 
jednání s vedením Tělovýchovné jednoty Sokol o převodu budovy 
sokolovny Golčův Jeníkov do majetku města. Výsledek jednání 
bude mít vliv na další poskytování dotace Tělocvičné jednotě Sokol.  

105/2018 Koupě podílu 1/6 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílu  
1/6 pozemku č.p. 2216/8 o výměře 63 m2 a podílu 1/6 pozemku  

č.p. 2220/25 o výměře 38 m2 v k.ú. Golčův Jeníkov. Prodávající O. Š., 
bytem Strakonice. Kupní cena za oba podíly stanovená znaleckým 
posudkem činí 1.245 Kč. 

106/2018 Koupě podílu 1/6 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílu  
1/6 pozemku č.p. 2216/8 o výměře 63 m2 a podílu 1/6 pozemku  
č.p. 2220/25 o výměře 38 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov. Prodávající  
A. P., bytem Mladá Boleslav. Kupní cena za oba podíly stanovená 
znaleckým posudkem činí 1.245 Kč. 

107/2018 Koupě podílu 1/4 pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílu  
1/4 pozemku č.p. 2216/8 o výměře 63 m2 a podílu 1/4 pozemku  
č.p. 2220/25 o výměře 38 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov. Prodávající  
H. T., bytem Praha. Kupní cena za oba podíly stanovená znaleckým  
posudkem činí 1.870 Kč. 

108/2018 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene  
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření smlouvy  
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti  
a smlouvu o právu provést stavbu č. IZ-12-2000739/VB/2 mezi 
Městem Golčův Jeníkov, nám. T. G. Masaryka 110, Golčův Jeníkov, 
IČO: 00267406 na straně jedné a ČEZ, a.s. Teplická 874/8 – Děčín, 
IČO: 24729035 na straně druhé. Smlouva se týká zřízení věcného 
břemene a dohody o umístění stavby s  názvem: Golčův Jeníkov, 
MUDr. Pehal, Mírová 405, NN, na pozemku parc.č. 2220/1 v k.ú. 
Golčův Jeníkov.

109/2018 Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje smlouvu o budoucí 
kupní smlouvě týkající se prodeje pozemku parcelní číslo 2739/3  
o výměře 870 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov za budoucím kupujícím  
nabídnutou cenu 656 Kč/m2, tedy celkem 570.720 Kč, budoucí  
kupující L. D., bytem Golčův Jeníkov. 

110/2018 Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje smlouvu o budoucí 
kupní smlouvě týkající se prodeje pozemku parcelní číslo 2739/4  
o výměře 804 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov za budoucím kupujícím  
nabídnutou cenu 622 Kč/m2, tedy celkem 500 088 Kč, budoucí  
kupující M. R., bytem Vilémov. 
 
111/2018  Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje smlouvu o budoucí 
kupní smlouvě týkající se prodeje pozemku parcelní číslo 331/104  
o výměře 580m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov za budoucím kupujícím  
nabídnutou cenu 650 Kč/m2, tedy celkem 377.000 Kč, budoucí  
kupující J. V. a I. S., oba bytem Golčův Jeníkov.

112/2018 Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje smlouvu o budoucí 
kupní smlouvě týkající se prodeje pozemku parcelní číslo 331/103  
o výměře 565 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov za budoucím kupujícím  
nabídnutou cenu 611 Kč/m2, tedy celkem 345.215 Kč, budoucí  
kupující M. Š., bytem Golčův Jeníkov. 

113/2018 Prodej pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje smlouvu o budoucí 
kupní smlouvě týkající se prodeje pozemku parcelní číslo 2741  
o výměře 727 m2 v  k.ú. Golčův Jeníkov za budoucím kupujícím  
nabídnutou cenu 545 Kč/m2, tedy celkem 396.215 Kč, budoucí  
kupující D. P., bytem Golčův Jeníkov.  

114/2018  Jeníkovská lipová alej     
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov souhlasí s realizací akce  
„Jeníkovská lipová alej“ u příležitosti 100. výročí založení  
Československé republiky. Na pozemku parc. č. 2208 o výměře  

číslo 7 / červenec 20183
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3132 m2 v k.ú. Golčův Jeníkov bude vysazeno 100 kusů lípy srdčité. 
Organizátorem akce je Junák Český skaut, z.s., Havlíčkův Brod, 
středisko Bobříci. Po ukončení výsadby bude soubor zeleně daro-
ván městu Golčův Jeníkov. Stromy budou na pozemku vysázeny 
tak, aby tento nepřestal plnit funkci přístupové cesty k pozemkům. 
Zastupitelstvo současně pověřuje starostu města podpisem dohody 
s organizátorem akce.

115/2018  Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím    
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu  
starosty města týkající se probíhajících akcí:  

 1) Objekt kotelny nám bude do konce června vrácen. Škola o něj 
  projevila zájem, potřebuje prostor kvůli zamýšlené výuce  
  dílen, kvůli umístění materiálu při stavebních pracích. Šikulá- 
  ček bude od září probíhat jako kroužek pod Základní školou,  
  stavění s Merkurem bude součástí družiny na ZŠ. 3D tiskárny  
  nyní nemají žádného účastníka a jejich provozování nám  
  nebylo nabídnuto.
 2) Sídlo LD Chraňbož - proběhla členská schůze. Byla odmítnuta  
  smlouva se zhotovitelem plánovaného sídla, rozjede se příprava  
  na zhotovení PD dle studie GJ, úvěr nebude čerpán. Zatím  
  odhady - likvidace, zemní práce a oplocení cca 1,5 mil. Kč,  
  sídlo 8,8 mil. Kč, dům správce 2,7 mil. Kč bez DPH. Stavby  
  budou samostatné a oddělené. Studie je k nahlédnutí. 
 3) Město GJ bylo úspěšné a získalo dotaci od kraje Vysočina  
  na akci „Odpady 2018“. Jde o pořízení 5 nových kontejnerů  
  na kovový odpad, obnovu 15 kontejnerů na sklo a nové  
  samolepky s informacemi o třídění odpadů. 
 4) Rekonstrukce domu č.p. 145 - výměna potrubí před domem  
  dokončena, zítra začne zásyp sklepení, probíhá štukování  
  v bytech, dokončena výměna instalací, během měsíce požádá- 

  me o částečnou kolaudaci opravených bytů. Při výměně  
  potrubí jednou proběhly problémy s dodávkou vody.
 5) Dokončení vnějších omítek na domu 203 - proběhne společně  
  s omítkami na domu č. p. 145. 
 6) Vodovod a kanalizace Stupárovice - položen vodovod a kanali- 
  zace ze Stupárovic k železnici, hotov podvrt pod železnicí,  
  zahájena výstavba ve vesnici.
 7) Oprava schodišť ve škole - předáno staveniště, zahájeny práce  
  otloukáním dlažeb. 
 8) Chodník ul. 5. května - výběrové řízení bude dokončeno, začne  
  vyjednávání o převzetí staveniště a zahájení stavebních prací.
 9) Chodník od sociálního domu - probíhá přepracování PD podle  
  požadavků stavebního úřadu.
 10) Chodník k přejezdu - probíhá územní řízení.
 11) VO Obora - práce probíhají zatím v předstihu oproti plánu,  
  spolupráce s firmou je zatím dobrá. Práce zahájeny odzadu,  
  od továrny Houfek.
 12) Rekonstrukce Husovy ulice - pracujeme na dokončení PD,  
  potvrzeno od ČEZu provedení příští rok. 
 13) Rekonstrukce komunikací kolem pivovaru - požádáno o ÚR.
 14) ZTV Pivovar - požádáme o ÚR příští týden, už máme všechna  
  kladná stanoviska včetně povodí a OŽP, příští týden jednání  
  s ČEZ o zasíťování a přeložce.
 15) Územní plán a územní studie Za Pivovarem. ÚP postupuje,  
  do 6. 7. má přijít konečné stanovisko OOŽP kraje, pokud bude  
  kladné, bude možné svolat veřejné projednávání. Studie  
  by měla být hotova tento týden. 

 Mgr. Vlastimil Marušák Bc. Miroslav Mrkvička
 starosta v.r. místostarosta v.r.

UZÁVĚRKA do Listů z Golčova Jeníkova č. 8/2018:
 

své články, fotky, inzerci apod... zasílejte na listy@golcuv-jenikov.cz do 3. 8. 
Články budou uveřejněny až po potvrzovacím e-mailu. 

Pokud tento potvrzovací e-mail neobdržíte, volejte prosím na tel. č. 604 528 324.

PRONÁJEM PODLOUBÍ
Zájem projevte do 3. 9. 2018

PRODLOUŽENO -1000 Kč z ceny pronájmu

Paní Koudelová za město zkusila své štěstí v dotačním programu 
kraje Vysočina a uspěla. Hlavním smyslem tohoto počinu bylo  
získání finanční podpory pro nákup kontejnerů na novou komoditu 
- kovový odpad. Tedy kontejnery především na konzervy, plechovky 
od nápojů, kovová víčka a další drobné kovové předměty. Tyto  
kontejnery budou zatím umístěny především po Golčově Jeníkově 
na místech s vyšší cirkulací lidí a podle zájmu budeme jejich počet 
rozšiřovat. 

Za další prostředky z dotace bude očištěna část starých plastových 
kontejnerů a kontejnery budou opatřeny novými nálepkami s poky-
ny pro nás všechny, především s čísly, na která je možné volat, když 
bude kontejner plný. 
Všichni víme, že odpadové hospodářství je jednou z oblastí, na které 
se město musí zaměřit, a pomoci tak svým občanům k efektivnější-
mu třídění a nakládání s odpady. 

Vlastimil Marušák

BUDEME MÍT NOVÉ KONTEJNERY NA KOVOVÝ ODPAD
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Město Golčův Jeníkov dle směrnice 1/2016 o vytvoření a použití 
účelových prostředků Fondu rozvoje bydlení na území města  
Golčův Jeníkov vyhlašuje výběrové řízení na získání zápůjčky  
z tohoto fondu. 

Žádosti je možno podávat na předepsaném formuláři v  podatelně 
MÚ v době od 1. 8. 2018 do 31. 8. 2018. Následující výběrové řízení 
bude organizováno v měsíci únoru 2019. 

Při uzavření smlouvy o zápůjčce jsou požadovány ručitelské závazky tří ručitelů. U zápůjčky dle kódu 10 a zápůjčky vyšší jak 150.000 Kč 
jsou požadovány ručitelské závazky tří ručitelů + zástavní právo.  

Vyvěšeno:  25. 6. 2018  Mgr. Vlastimil Marušák
Sejmuto:    1. 9. 2018                Starosta

OZNÁMENÍ

Kód zápůjčky Název
Účel

Lhůta 
splatnosti Úrok Horní hranice

01 Obnova střechy starší 15 let
(krytina i konstrukce) 5 let 2 % do 150.000 Kč

na jeden dům

02 Zřízení ekologického vytápění 
ve stávajícím domě 5 let 2 % do 150.000 Kč

na 1 byt

03 Zřízení malé čistírny odpadních 
vod ke stávajícímu domu 5 let 2 % do 100.000 Kč

na 1 byt

04
Dodatečná izolace domu proti 
spodní vodě - stáří domu nad 
10 let

5 let 2 % do 100.000 Kč
na 1 dům

05
Obnova fasády domu včetně 
oplechování - stáří domu nad 
10 let

5 let 2 % do 150.000 Kč
na 1 byt

06 Zateplení obvodového pláště 
domu - stáří domu nad 5 let 5 let 2 % do 100.000 Kč

na 1 byt

07
Vybudování nebo modernizace 
WC, koupelny nebo sprchového 
koutu ve stávajícím bytě

3 roky 2 % do 50.000 Kč
na 1 byt

08 Výměna oken a dveří bytu star-
šího 10 let 3 roky 2 % do 60.000 Kč

na byt

09 Výměna oken a dveří domu 
staršího 10 let 5 let 2 % do 150.000 Kč

na dům

10
Opravy nemovitostí včetně 
demoličních prací v důsledku 
poškození živlem

10 let 2 % do 300.000 Kč

Z fondu se poskytují tyto zápůjčky:

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky Tetra hnědá, Dominant ve všech barvách 

a slepičky Green Shell - typu Araukana. Stáří 14–19 týdnů, cena 159–195 Kč/ks.

Prodej: 9. srpna 2018    
Golčův Jeníkov – u autobus. nádraží – 9:30 hod.

Výkup králičích kožek - cena dle poptávky.  

Info: Po–Pá 9:00–16:00 hod, tel. 601 576 270, 728 605 840 

www.drubezcervenyhradek.cz

číslo 7 / červenec 2018
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Prý že: „Zelená je tráva, fotbal to je hra….“ Kvůli suchu to s  tou  
barvou trávy není až tak slavné, ale v některých obcích a městech  
se pár zelených travnatých ploch najde. I my v Jeníkově máme díky 
zavlažování to potěšení proběhnout se po zeleném pažitu, a tedy tak 
s radostí činíme. Děti i dospělí.
Ve starší přípravce, kterou jsem měl na starosti já, si fotbalový rok 
užívaly ročníky 2007 a 2008. Po bídné zimní přípravě, kterou jsem 
již hodnotil v dubnových Listech, se s příchodem jara a přesunem  
na travnaté hřiště zlepšila i tréninková docházka. Dva borci měli  
za celou dobu po jedné absenci. Jeden ještě větší borec si tréninko-
vou docházku pokazil tím, že jezdil trénovat do Čáslavi. Vypadá  
to na první přestup z  jeníkovské fotbalové líhně. Hodně štěstí,  
Honzo. V týmu bylo tedy deset kluků, kteří se při devíti zápasových 
víkendech nohou nerozdílnou podíleli na 159 gólech.
Trenér Josef Maliňák se věnoval  fotbalistům v mladší přípravce 
(ročník 2009 a mladší) a kluci si zaslouží metál. Celý rok zvládli  
odehrát v deseti lidech, což je v této kategorii počet potřebný pro hru  
na dvou hřištích. Střídačky si tedy moc neužili, ale to je jenom  
dobře, protože my nechceme vychovávat leštiče laviček. Kromě  
soutěžních zápasů si kluci v květnu zahráli i na turnaji pořádaném 
klubem TJ STAR Tupadly, kde se na konci mohli radovat z druhého 
místa.
Mladší žáci se pod vedením Josefa Petra a Oty Blažka probojovali  
do finálové skupiny kutnohorského přeboru a mohli si tak zahrát  

o celkové vítězství. Obsazené 6. místo je uspokojivé, i když ještě 
v  posledním kole hráli o bednu, a jsou s  ním spojené i vyhlídky  
na další rok, kdy budou ve stejné soutěži zúročovat nabyté zkušenos-
ti. Někteří hráči si s trenéry v květnu užili také vodní pólo na turna-
ji Kába cup ve Vrdech, ale na kýžený postup do finálového turnaje, 
který se hrál na domovském stadiónu Slavie v Edenu, nedosáhli. 
V květnu jsme uspořádali nábor do fotbalové školičky a od té doby 
se s námi po hřišti prohání sedm nových fotbalových nadějí. Pokud 
by měli o fotbal zájem i další děti a rodiče, budeme jenom rádi.  
Zejména ročníky 2008 a mladší.
Je za námi teprve půlka osmičkového roku, a přesto můžu směle  
napsat, že jedna z největších sportovních událostí v tomto roce je již 
minulostí. V červnu a červenci se v Rusku konalo fotbalové mistrov-
ství světa. Kdo ho sledoval alespoň koutkem oka, viděl nejen pěkné 
góly, kličky a nahrávky, ale také velké chyby brankářů, spoustu  
neproměněných šancí a zkažených přihrávek. Přesně to je ale fotbal. 
My si takové mistrovství, se všemi úspěchy i nezdary, s  našimi  
svěřenci zažíváme každý trénink i zápas po celý rok. A budeme  
i nadále. Po třítýdenní pauze na přelomu prázdnin vybíháme na hři-
ště v úterý 14. 8. 2018.

Pavel Šveřepa

JENÍKOVSKÁ FOTBALOVÁ MLÁDEŽ – JARO 2018

Příběh křížku v Sirákovicích má konečně radostný závěr. Trvalo to hodně dlouho,  
ale výsledek stojí za to. Na začátku byla prosba silničářů o prořezání zeravu, který stojí 
na křižovatce a brání rozhledu motoristů i provozu. Při prořezávání nás odborná firma 
upozornila, že stromy mají problémy s prosycháním a bylo by nejmoudřejší je odstranit. 
Navíc uprostřed stromů byla zarostlá Boží muka, která stromy značně poškodily. Kříž 
byl ve svém ukotvení do kamenného podstavce téměř urezlý kvůli zatékající vodě  
a kamenný sokl byl směrem do všech rohů roztržený. Stromy jsme tedy pokáceli a jejich 
pařezy odfrézovali. Zároveň jsme kvůli tomu museli odstranit podezdívku i zničený 
plůtek kolem křížku. 
Křížek jsme nechali shlédnout odborníkovi a vyslechli jsme si doporučení o opískování 
a novém nátěru křížku a vyrobení nového kamenného soklu. Tyto práce jsme zadali.  
S ostatním jsme čekali na definitivní ukončení prací spojených s vodovodem.
Nyní je hotova nová podezdívka ze štípaného betonu a modřínový plůtek. Vnitřní  
prostranství kolem křížku bylo vysypáno drobným bílým štěrkem. 
Až půjdete nebo pojedete do Stupárovic, postůjte a pokochejte se.

Vlastimil Marušák

SIRÁKOVICE MAJÍ 
ZREKONSTRUOVANÝ KŘÍŽEK
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Jarní část fotbalové sezóny byla pro jeníkovské fotbalisty mnohem 
povedenější než ta podzimní, po které jsme měli pouze 7 bodů. 
Hlavním cílem jara bylo tedy zachránit soutěž, což se nám podařilo 
kolo před koncem a během této části jsme získali 18 bodů. Mezi  
další pozitiva patří začlenění několika mladých hráčů do týmu.  
Co se týče výsledku některých zápasů, mezi ta nepovedená utkání 
patří jednoznačně prohra 3:8 v Dlouhé Vsi a pak domácí porážky 1:6 
s  Havlíčkovým Brodem, 0:4 s  týmem Šmolov a 2:4 s  Okrouhlicí.  
Naopak asi nejlepší utkání jsme sehráli s Vískou s výsledkem 6:0. 
Povedené byly i souboje o dobrý výsledek s Dolním Městem, které-

mu Golčův Jeníkov vstřelil 2 góly, a za úspěšnou se dá považovat  
i remíza s Lipnicí nad Sázavou, kde jsme byli téměř celé utkání jed-
noznačně lepší, jen se neproměnilo obrovské množství šancí. Dou-
fáme, že těch pozitivních zápasů bude co nejvíce i v další sezóně. 
Závěrem děkujeme všem hráčům, organizátorům podílejícím se na 
chodu utkání, fanouškům za jejich podporu a všem, kteří se o fotbal 
zajímají.

Za fotbalový oddíl TJ SOKOL Golčův Jeníkov z.s. 
Tomáš Koten a Lucie Šulcová

AKTUALITY Z FOTBALOVÉHO ODDÍLU MUŽŮ 
TJ SOKOL GOLČŮV JENÍKOV Z.S.

a)  Již před začátkem prázdnin byly zahájeny práce ve staré budově 
základní školy. Nejprve bylo třeba otlouci všechny dlažby na schodi-
štích i chodbách a zjistit, v jakém stavu jsou betonové podlahy  
pod dlažbami. Středem prvního schodiště vedl starý nákladní výtah 
na uhlí, který byl demontován. Pak bylo možno postavit na schodi-
štích lešení. Dále byly oškrábány a opáleny malby a otlučena omítka 
tam, kde již odpadávala. Nyní jsou vysekávány drážky na nové elek-
trické a datové vedení. Čeká nás nová výmalba, položení nové  
dlažby (výsledkem by měla být mozaika), nové rozvody elektřiny  
a nová světla. Vybouráním výtahu se krásně prosvětlí první schodi-
ště i chodby. Před školou jsou již na hlavní zdi nainstalovány  
kamenné parapety.

b)  Ve Stupárovicích probíhá výstavba vodovodu a kanalizace.  
Podvrt pod tratí je zdárně za námi a nyní jsme již cca v polovině 
vesnice. Dalším mezníkem byly výkopové práce v silnici podél ryb-
níčku na spodní straně návsi. Bál jsem se, aby voda nezaplavovala 
výkop, abychom nemuseli rybníček vypustit. Něco málo vody sice 
prosáklo, ale všechno stačilo odtéci podél potrubí. 

c)  V bytovém domě je již dokončována oprava prvních 3 bytů  
a suterénu. Pod chodníkem před domem je vyměněn vodovodní řad 
a sklep je zasypán. Brzy požádáme o částečnou kolaudaci oprave-
ných bytů, aby se mohli nájemníci přestěhovat do nového, a zahájí-
me opravu zbylých bytů. V domě totiž i během oprav bydlí nájemní-
ci, pro které to vůbec není jednoduché. 

d)  V Oboře stále probíhá výměna a doplnění veřejného osvětlení.  
V tuto chvíli probíhají výkopové práce podél Chotěbořské ulice, aby 
byl osvětlen úsek až ke křižovatce s ulicí „Za Pivovarem“. Jakmile 
bude hotovo, přesune se firma do vnitřních uliček Obory. Všude 
tam, kde bude výkopy narušena komunikace nebo chodník, bude 
vše opraveno. 

e)  Výstavba chodníků a parkovacích stání v ulici 5. května se začne 
rozbíhat ke konci července. Ještě vám tedy nemohu sdělit, kdy  
budou jaká omezení, počítejte prosím ale s tím, že bude ulice  
několik měsíců omezeně průjezdná nebo neprůjezdná.  

f)  Intenzivně pracujeme na projektových dokumentacích. K územ-
nímu řízení jsou odevzdané projekty opravy komunikací kolem  
pivovaru, infrastruktury na pivovaru a opravy komunikace  
a výstavby chodníku k přejezdu. O stavební povolení v nejbližších 
dnech zažádáme  v případě chodníku z lokality U Mlýna do Zahrad 
a v případě  sportovní haly. Dokončujeme dokumentace rekonstruk-
ce Žižkovy, opravy chodníku a osvětlení v Riegrově ulici, opravy 
Husovy ulice (v tomto případě ještě proběhne diskuse s obyvateli)  
a studii budoucí zastavěnosti v lokalitě mezi Chotěbořskou ulicí  
a suškou. Připravujeme projekt celkové podoby starého a nového 
hřbitova a začali jsme připravovat rekonstrukci dvorku za radnicí  
a celého židovského města. Tam je potřeba dát do pořádku všechny 
komunikace, veřejné osvětlení, lavičky, informační tabule a veřej-
nou zeleň. 

Vlastimil Marušák

JAK POKRAČUJÍ STAVEBNÍ A PROJEKTOVÉ PRÁCE?

číslo 7 / červenec 2018
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Po úspěšném loňském soustředění kroužku Florbalu II. jsme se roz-
hodli, že uspořádáme další.
Jelikož jsme chlapi, tak musíme mít nějaký strategický plán, který 
bude vycházet z loňských zkušeností – a už to začalo – jízdu vlakem 
nechat, lodě se osvědčily, partu dětí neměnit, trenéři s doprovodem 
vyhovující, zábavu trochu pozměnit, program na sobotu dle počasí, 
jídlo doplnit, buchty dovézt, děti více utahat. Ale hlavně připravit 
pro ně odplatu za loňský rok. 
Plán je jasný, můžeme vyrazit. Odjezd byl v pátek po obědě v celko-
vém počtu 21 dětí a 4 dospělí. Po loňské zkušenosti jsme měli mís-
tenky, abychom nemuseli celou cestu stát. První pozitivum přišlo 
právě od Českých drah. Velice ochotný pan průvodčí nám přes 
dispečink zajistil, aby nám neujel spoj z Kolína. Takže moc děkujeme.
Po docela úmorné cestě jsme vystoupili v  Mladkově na nádraží. 
Tady zůstalo vše nezměněné, jak jsme si to pamatovali. Děti už vědě-
ly, co je čeká – nejdříve nanuk a poté svižná asi 2 km dlouhá chůze 
do strmého kopce. Stejně jako vloni jsme ji měli s  doprovodem  
– čekalo tam na nás stádo krav. Výšlap jsme všichni zvládli na jed-
ničku, jen počasí nás kapičku pozlobilo a asi 300 m před chatou jsme 
pěkně zmokli.
Po zabydlení a zvládnutém povlečení postelí se děti velice rychle 
rozprchly na hřiště, kde vydržely až do večeře. Poté nastalo povinné 
zpívání u ohně a večerka. Čekali jsme, že nás jako loňský rok nene-
chají vyspat a my je budeme chodit tišit do 3:00 hodin a od 5:00 ho-
din znovu. Nestalo se tak, spaly jak mimina a my též. To bylo super.
Sobotní činnost byla jasná. Počasí si také nechalo říct, i když  
ze začátku to tak nevypadalo. Pro děti byla připravena soutěž,  
rozdělily se do 3 týmů. První skupina vyjížděla na rybník v mlze,  
že nebyl vidět druhý břeh, druhá skupina střílela na terče, aniž  
by věděla, kde jsou, a třetí tým si žhavil mozkové závity, až mlha 
začala ustupovat. Počasí se pak umoudřilo a celou sobotu bylo krásně. 
Po rychlém obědě a nafasování svačiny jsme s  dětmi vyrazili  
na nedalekou přehradu Pastviny. Samozřejmě, že jsme museli  
na vlastní kůži zkusit teplotu vody, všichni jsme se osvěžili a zařádi-
li si. Vrátili jsme se unavení /tedy trenéři/ a začalo druhé kolo  
zábavy.
Na místním rybníce opět už podruhé začal nelítostný boj mezi  
kánoí „Rozzuřený Jeseter“ a starou dobrou nafukovačkou. Jeseter 
prohrával zas a znova. Ze dna jsme ho lovili snad 5x. Byla to docela 
fuška vytahovat ze dna kánoi, která byla plná vody. Původně  
se nikdo z dětí vůbec nechtěl koupat s tím, že je to špinavé, smradla-
vé a studené. Do 20 minut se koupali úplně všichni a pořádně  
si to užili.

Po takto náročném dni jsme si opekli maso a děti odešly dříve spát. 
Byl to přeci jen dlouhý den. Jen kdyby věděly, že bude ještě dlouhá 
noc, ale to jsme jim neprozradili.
Jenže, co by to bylo za soustředění, abychom jim to kapku nezpest-
řili. Takže BUDÍČEK!!!!!!!!!!!!! přesně v 0:00. Řevu bylo plno, světla 
z žárovek ještě víc a nechuť dětí vstávat, tak ta byla obrovská. Vybí-
haly v pyžamech, lezly zpátky do postelí a to nemluvím o zapome-
nutých ponožkách a zmatených obličejích. Přiznáme se – MY JSME 
SE BAVILI.
Nejprve na ně houkla stará Čarodějnice, která je poslala k Vodníko-
vi. Od něj dostali instrukce, kam mají jít dál. Celá trasa byla osvíce-
na svíčkami, občas na ně bafl asi Čert zkřížený s Bábou z mokřin.  
Na stromech se houpali oběšenci, na louce tancovali duchové. Děti 
navštívily „SAJRAJT BAR“ baby Jagy, kde se prohrábly v  různých 
hnusech za svitu discokoule. Mohly i ochutnat z  nabídky např.  
Slzy víly Amálky, Vodníkovu 2 x spolknutou večeři nebo Životabu-
dič. Jako bonus si ještě zahrály hru se zapálenými svíčkami. Hlavní 
bylo, že to všichni přežili a nikdo nám nehořel. Okolo třetí hodiny 
ranní naše ratolesti uléhaly ke spánku. Tak tohle byla naše odplata 
za minulý rok, kdy jsme spali stejně dlouho, jako oni teď.
V neděli ráno pršelo, což bylo docela fajn, děti se vyspaly, poklidily 
chatu a po obědě jsme je odváželi po skupinkách autem na nádraží.
Cesta nazpět se zkomplikovala – opět pozdní příjezd o hodinu,  
ale vrátili jsme se všichni spokojení a zdraví. Rodiče byli odpočatí, 
přebrali po nás štafetu péče o děti a my jsme šli čerpat síly na příští 
rok.  Uvidíme, jestli za rok opět něco vymyslíme. 
Doufáme, že po přečtení tohoto článku se rodiče moc nevyděsí  
a ještě nám ta svoje kvítka svěří. Jsou moc fajn. Dokázala vytvořit 
super partu, která se nepřetvařuje a na nic si nehraje. Je nám s nimi 
moc dobře.

Děkujeme:
• dětem, že je to s námi baví, 
• rodičům, že je občas vyhodí od mobilů a pustí je k nám a za upe- 
 čení buchet,
• manželkám, že jsme měli co jíst a že byly ochotné s námi strávit  
 tento bláznivý víkend,
• Martině Veselé, že nám bez obav půjčila kostýmy,
• Městu Golčův Jeníkov, že nám poskytlo dotaci, se kterou byla  
 organizace o dost jednodušší.

Jan Bláha

MLADKOV PODRUHÉ 
– VÍKENDOVÝ POBYT FLORBAL II.
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Po téměř půlroční práci a usilovném snažení na sborových zkouš-
kách přišly termíny koncertů.
Letní sezonu jsme zahájili vystoupením v  neděli 27. května 2018  
v 17 hod., a to v Ledči nad Sázavou v židovské synagoze. Tato cenná 
stavba byla v roce 1991 prohlášena kulturní památkou a v roce 1996 
byla předána do majetku Pražské židovské obce. Ta zajistila její  
rekonstrukci a v září roku 2000 ji slavnostně otevřela pro veřejnost. 
Město Ledeč nad Sázavou ji má v pronájmu a kromě výstav zde  
pořádá i různé koncerty. Bylo nám velkou ctí moci si v  těchto  
prostorách zazpívat a paní místostarostka města nás vřele přijala. 
Obecenstvo bylo také úžasné. Náš sbormistr Ondřej Mejsnar  
přizpůsobil repertoár a pro tento účel jsme se naučili i dvě hebrejské 
písně.
Jako další v pořadí jsme nemohli vynechat koncert v našem městě, 
Golčově Jeníkově. Zde koncert proběhl v  pátek 15. června 2018  
od 19 hod. Vládlo letní počasí, takže podvečerní hodina byla dobrou 
volbou. 

Stejně tak letně proběhl náš třetí koncert v krásném zrcadlovém sále 
na zámku ve Vilémově v  neděli 17. června 2018. Tato dvě místa,  
škola Golčův Jeníkov a zámek Vilémov, už se pro naše koncerty  
stala tradičními, a jsme za to moc vděční. Do všech koncertů  
vkládáme naši píli a radost a je moc krásné a milé, když se připrave-
ná místa na sezení obecenstvem rychle zaplní. To je pro nás největší 
odměnou, předat kus naší radosti našim milým posluchačům.
Po vilémovském představení jsme ještě na „letní rozloučenou“ pose-
děli v tamější restauraci. Proběhla skvělá večeře a oslava několika 
narozenin najednou, včetně krásných dvacátých narozenin našeho 
milého a skvělého pana sbormistra, kterému moc děkujeme za veš-
kerou píli, snahu a trpělivost, kterou s námi má.

Magdaléna Vlková

LETNÍ KONCERTY  
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Třída BERUŠEK nás do cizích zemí zanesla ve svém projektu  
„DEN DĚTÍ“. Vyrazili jsme se podívat na všechny kontinenty, kde 
na nás čekaly různé úkoly. Nosili jsme vodu na hlavě, jako v Africe, 
skákali jsme v pytli jako klokani v Austrálii a také jsme jedli hůlka-
mi jako v Asii. Děti si kromě úsměvu na tváři a dobré nálady odnes-
ly také medaile a sladkou odměnu. 
V celé MŠ proběhlo 6. 6. „BUBNOVÁNÍ“. Jelikož bylo hezké počasí, 
rozhodli jsme se bubnovat venku.  Děti se naučily rytmické písničky, 
seznámily se s nejrůznějšími nástroji, ale hlavně si vyzkoušely různé 
styly bubnování. Dětem se bubnování velmi líbilo - rytmické písně 
zněly další dny celou školkou. 
Třída MOTÝLKŮ si pro celou školku připravila projekt „KUTIL 
TIM“.  Děti mohly svou fantazii a šikovné ruce vyzkoušet ve třídě  
u pracovních stolečků s  různým materiálem. Školní altánek  
se proměnil v kutilskou dílnu, kde si každý malý kutil mohl vyzkou-
šet práci s opravdovým nářadím.  Po celé školní zahrádce bylo slyšet 
ťukání, šroubování a řezání. Na výstavce v kutilské dílně vznikaly 
pod rukama našich šikovných kutilů nejrůznější výrobky ze dřeva, 
látky, kartonu, papíru… Celý projekt byl završen „ZKOUŠKOU 
ZRUČNOSTI“, kde děti při plnění úkolů předvedly, co se naučily. 
Všechny děti tuto zkoušku zvládly a obdržely zasloužené medaile. 
14. 6. jsme se společně vydali na zdejší fotbalové hřiště, kde si pro 
nás Fotbalový klub z Golčova Jeníkova, pod vedením pana Šveřepy, 
připravil sportovní dopoledne. Čekalo nás 5 stanovišť s různorodý-
mi úkoly. Trénovali jsme střelbu na kuželky, vyhýbání, přesnost, 
překonávání překážek a také jsme testovali naši sílu při přetahování. 

Na závěr jsme dostali zdravou sladkou odměnu a diplom. Všechny 
děti si sportovní dopoledne velmi užily a už se těšíme na příště. 
Ke konci měsíce jsme se všichni proměnili na indiány. Celou škol-
kou se nesly válečné pokřiky, indiánské pozdravy, indiánské písně  
a tance. Nesměl chybět řádný kostým indiánů. Děti si ve školce  
vyrobily indiánská trička a doma za pomoci rodičů ostatní doplňky. 
Ve čtvrtek 21. 6. jsme se s rodiči sešli na akci nazvané „INDIÁNSKÉ 
ODPOLEDNE“, které děti zahájily pravým indiánským pozdravem, 
pokřikem a indiánským tancem. Dále byly pro děti připravené  
nejrůznější úkoly - střelba z luku, podlézání, házení tomahawku…  
a na závěr si děti mohly upéct sladkého hada. 
Poslední červnový týden jsme vyrazili na prohlídku zdejší hasičské 
stanice. Děti si mohly vyzkoušet, jaké to je být hasičem. Prohlédli 
jsme si hasičské vybavení, vyzkoušeli si helmy, sedli jsme si do hasič-
ského auta atd. Na závěr prohlídky si děti zkusily pravé hašení  
vodou.
26. 6. proběhlo v  naší MŠ „ROZLOUČENÍ S  PŘEDŠKOLÁKY“. 
Předškoláci se s MŠ rozloučili tancem, písní a také slibem. Nesmělo 
chybět ani pasování předškoláků. Všem předškolákům přejeme 
plno úspěchů, dobré známky, elán a chuť do učení. 
Na závěr je třeba popřát hezké a příjemně prožité prázdniny  
a v  ZÁŘÍ se plni dojmů, zážitků a nové energie znovu sejdeme 
v MATEŘSKÉ ŠKOLE.

Gabriela Rutová, Miroslava Brázdová

ČERVEN NÁS SVÝM HEZKÝM POČASÍM ÚPLNĚ 
LÁKAL DO CIZÍCH KRAJIN, A TAK JSME JELI
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Děti na celém světě slaví 1. června Mezinárodní den dětí. I chlapci  
a děvčata prvního stupně naší školy oslavili tento svátek. Deváťáci 
pro ně připravili zábavné dopoledne plné soutěží a her. Všichni  
si to společně velice užili.
V úterý 5. 6. odjeli žáci a žákyně osmé třídy do Prahy na exkurzi  
do České národní banky a odpoledne navštívili Neviditelnou  
výstavu.
Deváťáci se na svou poslední exkurzi vydali ve středu 13. června  
do Číhoště. Tato obec je spojena s  tzv. číhošťským zázrakem.  
Zastavili se také na místě, které je považováno za střed České repub-
liky. 
Ve čtvrtek 14. června proběhla informativní schůzka pro rodiče  
budoucích prvňáčků.
Studenti a studentky SPŠ stavební Havlíčkův Brod připravili pro 
žáky 8. ročníku akci s názvem „Stavebka v kostce“, při které předsta-
vili v úterý 19. června svou školu i našim osmákům.
Jihlava, Poděbrady, Staré Hrady, to byla další místa, která navštívily 
třídy na svých školních výletech.
V úterý 19. 6. si žáci z 1.–3. tříd zasportovali na fotbalovém hřišti. 
Pan Šveřepa s  pěti fotbalisty zorganizovali disciplíny, ve kterých  
si děti poměřily sílu, mrštnost i obratnost.

Třídy 3. A a 3. B se ve středu 20. 6. společně s rodiči loučily s letoš-
ním školním rokem. Děti absolvovaly podle mapy danou trasu, 
v cíli si všichni společně opekli buřty.
Chlapci a dívky 8. třídy připravovali v průběhu celého školního roku 
v předmětu Člověk a svět práce projekt „Hurá do školy“. Cílem bylo 
seznámit děti předškolního věku s naší základní školou, a tak jim 
usnadnit přechod z  mateřské školy do první třídy. Předškoláci  
se hravou formou seznámili s chodem školy a starší žáci si prakticky 
vyzkoušeli plánování, organizování a komunikaci s  mladšími  
dětmi.
Počátkem měsíce zorganizoval výbor SRPDŠ sběr starého papíru.  
20. 6. bylo vyhlášení výsledků. Děti naší školy odevzdaly celkem 
15178 kg papíru. Nejvíce kilogramů na jednoho žáka sebrali chlapci 
a děvčata třídy 2. A.
V souvislosti s rozsáhlou rekonstrukcí chodeb a schodišť v naší ško-
le skončil letošní školní rok 22. června, a dětem se tak prodloužily 
letní prázdniny o pět dnů ředitelského volna. 

Podrobnější informace naleznete na webových stránkách naší školy.

Miroslava Nigrinová, ZŠ Golčův Jeníkov

 Stalo se již tradicí, že ZO Svazu důchodců, nyní KLUB SENIORŮ 
Golčův Jeníkov, pořádá pro své členy týdenní dovolenou v různých 
částech republiky. V letošním roce byla zajištěna dovolená  
pro 50 osob /kapacita autobusu/ ve SPA HOTELU PRAHA Františ-
kovy Lázně.
 V  lázeňském městě nás přivítali v  nově rekonstruovaném hotelu 
/v roce 2016/ . Vše zde ještě vonělo novotou, a proto byl první pocit 
velice příjemný. Rovněž ubytování na pokojích bylo překrásné, a tím 
byl celkový dojem velice dobrý.  Ochota personálu hotelu, včetně 
výborné kuchyně, jistě uspokojila všechny účastníky dovolené.  
Součástí pobytu byly lázeňské procedury, jako částečná masáž,  
uhličitá koupel, solná jeskyně, neomezený přístup do vnitřního  
bazénu, sauny apod.
Každý účastník dovolené si mohl denní pobyt rozvrhnout, jak chtěl, 
a v plné míře si užívat lázeňský pobyt.
Klidný lázeňský pobyt byl přerušen ve středu, kdy byl pro účastníky 
naplánován jednodenní výlet do Chebu, do přírodní rezervace 
SOOS a motýlího domu v  obci Žirovnice. Tento výlet splnil naše 
očekávání s nevšedním zážitkem v motýlím domě.
 Při závěrečném skupinovém fotografování účastníci dovolené tento 
pobyt velice kladně hodnotili a dle zpětných ohlasů se všem dovole-
ná v letošním roce velice líbila, o čemž mimo jiné svědčí tato SMS 

zpráva, která mně došla dne 30. 6. 2018: „Zdravíme Vás, pane  
Trtíku, moc Vám děkujeme za hezkou dovolenou. Vloni byla super, 
letos ještě lepší. Jestli vydrží zdraví, těšíme se na příští rok. Zdraví-
me Vás, manželé Cemperovi, Heřmanice“. 
 Na závěr musím poděkovat účastníkům zájezdu, že svojí ukázně-
ností a pečlivostí vzorně reprezentovali město Golčův Jeníkov.

Za KLUB SENIORŮ Golčův Jeníkov: Josef  TRTÍK

ČERVEN NA NAŠÍ ŠKOLE

DOVOLENÁ 2018
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Minulý rok jsme podnikli výlet na přítok naší největší nádrže  
na pitnou vodu – Švihov. Letos, v sobotu 16. 6., jsme náš cíl kousek 
posunuli a zamířili k hrázi této nádrže. Už po cestě jsme si udělali 
dvě zastávky. První byla u mostu mezi obcemi Bezděkov a Bernarti-
ce, který překlenuje nádrž o šířce bezmála 300 m. V  porovnání  
s vodou, kterou jsme si pamatovali z minula, zde vypadala jako zce-
la stojatá a i výrazně čistší, než tomu bylo na přítoku. Druhá zastáv-
ka byla u vodní nádrže Němčice, což je přednádrž na bočním příto-
ku Sedlického potoka. Průhlednost vody byla velmi dobrá, což nám 
umožnilo sledovat cejny velké, okouny říční a boleny dravé proplou-
vající kolem břehu. Pod přednádrží byla zátoka s množstvím vodní 
vegetace, kterou uzavíral historický kamenný železniční viadukt. 
Na tomto místě jsme si řekli základní informace k  nádrži Švihov  
a výzkumu Hydrobiologického ústavu BC AV ČR, v.v.i., k  čemuž 
účastníci dostali brožuru „Nesnadná úloha samců v živočišné říši“ 
- podpořeno z výzkumného programu "Rozmanitost života a zdraví 
ekosystémů", Strategie AV21, kde je značná část věnována studiu 
bolenů dravých v této nádrži.
Naším hlavním cílem byl Dům vody v  Hulicích v  těsné blízkosti 
hráze Švihova. Už ve vstupní hale nás přivítal bazének s raky signál-
ními, plovatkami bahenními, škeblemi říčními a škeblicemi asijský-
mi, které jsme si pečlivě prohlédli. Následně jsme prošli skruží  
potrubí, velikostně odpovídající potrubí vedoucímu pitnou vodu  
ze Švihova do Prahy, a ocitli se v expozici. První část byla věnována 
vodnímu mikrosvětu a exponáty zooplanktonu a fytoplanktonu. 
Následně jsme prošli do části věnované bolenu dravému, díky  
kterému je nádrž zařazena na seznam Evropsky významných lokalit 
NATURA 2000. Dozvěděli jsme se, jaké má bolen potravní a repro-
dukční nároky, jeho anatomii a morfologii a unikátnost místní  
původně říční populace. Z dalších významných druhů u nádrže  
na hadcových skalách roste kuřička hadcová a v odvodňovací štole  
v tělese hráze zimuje netopýr černý. Dále jsme si prohlédli akvária 
s rozličnými druhy ryb, scénu z mokřadního biotopu s vycpanými 
zvířaty a dozvěděli se o místních vodních poměrech. Na 3D modelu 

jsme vyzkoušeli, kam odtéká voda z naší vlasti, poučili se o hydrolo-
gickém režimu, zjistili, že naše tělo tvoří ze 70 % voda, vytvářeli 
jsme mraky z  vodní páry a degustovali různé druhy vody.  
Ve venkovní expozici jsme si názorně vyzkoušeli funkci vodního 
kola, Archimédova šroubu, vodního stolu, rybího přechodu, náhonu 
a jezu. Naše další kroky vedly k rybníčku s amury bílými, cejny vel-
kými, jelci tloušti, kapry obecnými, líny obecnými, okouny říčními 
a štikami obecnými, které kolem nás neustále proplouvaly. Naučná 
stezka nás poučila o mokřadních rostlinách, čistící schopnosti  
mokřadu, kuřičce hadcové, správném nakládání s vodou. Na závěr 
jsme si pustili tři videa zachycující život v oblasti před vybudováním 
nádrže, vlastní výstavbu vodního díla a nakonec o úpravě vody  
na pitnou.
Náš výlet dále směřoval do nedalekého Včelího světa. Zde jsme  
se dozvěděli snad vše o životě včel. Jaké mají mezi sebou složité vzta-
hy, způsoby komunikace, rozšíření a stavbu těla. Dále o včelařství  
a produktech z  medu a vosku. Opět jsme si pustili krátký film  
o životě divokých včel a využívání medu zvířaty (medvědi).  
Ve venkovní expozici jsme sledovali opatrné vyndávání pláství z úlu 
včelařem, odvíčkování plástů a na závěr stáčení medu v  ručním  
medometu. Čerstvý med jsme ihned ochutnávali, přičemž nezbývá 
než konstatovat, že je daleko chutnější než kupovaný.
Na zpáteční cestě jsme se krátce zastavili pod tělesem hráze, kde 
opět vytéká řeka Želivka. Hráz se zde tyčí více než 50 m vysoko a její 
délka dosahuje přes 800 m. Mohutnost hráze nás ujistila, že 300 mil. 
m3 vody je pevně zadržováno.
Výlet byl velmi poučný, podívali jsme se do přírody i na místa vytvo-
řená lidskou činností. Vodní dům i Včelí svět nás nadchly interak-
tivními expozicemi, vystavenými modely, praktickými předměty  
i živými organismy ze světa vody a hmyzu. 

Za MO ČRS Golčův Jeníkov  
Petr Blabolil a Filip Jeřábek

VÝJEZDNÍ KROUŽEK RYBÁŘŮ 
– VODNÍ DŮM & VČELÍ SVĚT U ŠVIHOVA
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Závěr školního roku měly i nejmenší děti z Baby kroužku v DDM. 
Nejprve si pořádně zaskotačily a protáhly svá tělíčka, pak následo-
vala odměna ve formě vysvědčení a drobných dárků. Pro některé  
to bylo vůbec „první vysvědčení“, a jak jinak, než s velkou jednič-
kou. Však nejmladším cvičencům bylo pouhých 9 měsíců. Sice Baby 
cvičení v  DDM přes prázdniny probíhat nebude, ale maminky  
nemusejí zoufat, jelikož se mohou účastnit procházek v  přírodě.  
Informace o plánovaných letních akcích Baby kroužku se můžete 
dozvědět na e-mailu: babygj@seznam.cz. Běžné cvičení zahájíme 
opět v září a rádi přivítáme i nové cvičence!!!

Za Baby kroužek v DDM G. Jeníkov  
připravila lektorka Kateřina Vavrušková

VYSVĚDČENÍ SE ROZDÁVALO 
BATOLATŮM I KOJENCŮM V DDM

číslo 7 / červenec 2018
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Prvních několik desetiletí bylo pro Čechy i pro Golčův Jeníkov  
poklidných. Války zasahující toto území začaly až v roce 1741, jejich 
důsledkem byla i ztráta větší částí Slezska. I v dějinách Jeníkova  
se odrážejí válečné události. Ty shrnuje přehledně a i pro dnešní 
dobu čtivě Josef Alois Zelený, autor prvních a více než století jedi-
ných souhrnných dějin města, proto budu z jeho díla doslova cito-
vat: „V roce 1741. spojili se Bavoři s Francouzi a dobyli Prahy i celých 
Čech. Marie Terezie poslala proti nim vévodu Karla Lotrinského. 
Zatím král pruský Bedřich Slezska dobyl a vítězně až k Čáslavi  
došel. Princ Karel táhl z Moravy proti němu a v květnu r. 1742.  
položil se v Jeníkově se svým vojskem. Této doby zajisté městečko 
Jeníkov a okolí mnoho zakusily, zvláště pak, když 17. května roku 
1742. po nešťastné bitvě u Chotusic naše vojsko skrze Jeníkov  
zpáteční pochod konalo a v Kněži u Habrů hlavní stan zřídilo.  
…. V době sedmileté války, totiž r. 1757., když Bedřich, král pruský, 
Prahu obléhal, přitáhl císařský generál hrabě Daun s vojskem  
z Moravy do Čech a položil svůj hlavní stan do městečka Jeníkova. 
…. V Jeníkově dostal maršál Daun od císařovny Marie Terezie roz-
kaz, aby Praze ku pomoci táhl, s nepřítelem bitvu svedl a Prahu 
osvobodil. To stalo se v první polovici měsíce června r. 1757. a poda-
řilo se šťastně u Kolína 18. června r. 1757.“
V tomto století se mezi majiteli jeníkovského panství objevují mimo 
jiné Marie Františka, hraběnka de Arco (někde psáno z Archu), 
František Josef Trautmannsdorf , František Antonín Pachta z Rajova 
(někde psáno z Ráje), hrabě Ulcfeld (někde psáno Uhlfeld) a přede-
vším pak od roku 1766 po Golčovi nejvýznamnější majitelé Krako-
vští z Kolovrat, nejprve Filip a pak od roku 1773 Leopold. Brzy  
po převzetí panství nechal Filip postavit dvě velké budovy, nynější 
dva zámky, z nichž tzv. nový zámek byl postaven pro tabákovou  
továrnu, která zde byla až do roku 1812, kdy byla přestěhována  
do Sedlce. Leopold Kolovrat zřídil i továrnu na jehly, která stála  
v místech pozdějšího hotelu Černý hotel, nynější Lanete. Leopold 
panství vlastní do roku 1810 a po něm následuje jeho syn František 
Xaverius Krakovský z Kolovrat. V době Leopolda Kolovrata byla 
zřízena ve městě i c.k. pošta, jejímž vlastníkem byl šlechtic Ignác  
z Hercfeldu. Jak uvádí Zelený v již citované knize „pán ten choval  
26 tažných koní a poněvadž Jeníkovem vede hlavní silnice od Vídně 
ku Praze, muselo tudy projeti množství cizinců, zvláště do českých 
lázní.“ Pošta byla na nynější tzv. Staré poště, avšak W. A. Mozart  
v roce 1789 přenocoval při zpáteční cestě z Prahy v městě někde 
jinde. Barokní Stará pošta sloužila jako poštovní a přepřahovací  
stanice dostavníků až do roku 1911. V Jeníkově až do svého zrušení 
v roce 1773 působil jezuitský řád. V něm v městě působili i opravdu 
významné osobnosti, jako např. Václav Holub a František Slezák, 
kteří žili v mládí mezi mexickými Indiány, vynikající matematik 
Stanislav Vydra, známý jako Cordatus Bohemus, výborný hudebník 
Karel Worel i Antonín Koniáš, známý autor v seznamu pro církevní 
inkvizitorskou cenzuru. Jezuité dokonce v Jeníkově v roce 1753  
otevřeli lékárnu a v Dějinách českého divadla (díl I. vydaný v roce 
1968) se dovídáme, že v Jeníkově hráli jezuité i divadlo. Po odchodu 
Jezuitů byla znovuzřízena římskokatolická farnost, první farářem 
byl P. František Václav Novák.
 V roce 1785 byla dostavěna zvonice, tedy věž, bylo postaveno její  
3. patro, avšak do dnešní podoby, tedy i s 4. patrem a s věžní bání, 

mohla být dostavěna až v době stavby kostela, tedy v letech  
1827–29. K této verzi se přiklání František Skřivánek, který působil 
v G. Jeníkově jako farář a později děkan v letech 1979–2016 a výraz-
ně se podílel i na četných opravách a rekonstrukcích kostela děkan-
ství i věže. V roce 1777 byl rozsáhle zrenovován radní dům. Jeníkov 
v tomto století proslavují i známí výrobci pušek, byli to především 
otec a syn Wanglerovi a zejména pak bratři Václav a Ferdinand  
Morávkové. Ještě dnes můžeme v některých muzeích a zámcích  
vidět pušky se signaturou na hlavních „FERDINAND (nebo  
WENCL) MORAWEK IN JENIKAU“.
 V tomto století se ve městě stalo několik místních katastrof.  
Tak např. v r. 1742 byla veliká průtrž mračen mezi Vohančicemi  
a Dolíkem a strhaly se i rybníky Valcha a Obecní. V roce 1784 byla 
požárem zničena polovina městečka a téměř celý Ráj, poškozena 
byla i Loreta, věž a škola a byly zničeny důležité listiny a staré zápisy.
 V Jeníkově vzniká první veřejná škola v roce 1775, ta byla v této době 
samozřejmě školou křesťanskou, a tak místní početní Židé založili  
v roce 1797 školu vlastní. V tomto století došlo k zásadní reformě 
státní správy a začínají působit krajské úřady s úřednickým apará-
tem. Golčův Jeníkov patří do kraje Čáslavského, který sousedí 
s krajem Bechyňským, Kouřimským a Chrudimským a pak též  
s Moravou, zde s krajem Jihlavským a Brněnským. Tento kraj byl  
v té době v rozsahu asi tří dnešních okresů a patřila do něj Kutná 
Hora a dále též Německý Brod a Humpolec.  O tomto století nalez-
neme již více pojednání či zmínek v literatuře, objevují se i některá 
komplexnější zpracování. Hospodářskými poměry v 18. století  
v G. Jeníkově se zabývá např. Jan Chvála ve své publikaci „Za starým 
Jeníkovem“ vydané v r. 1932. Mnoho zajímavých podrobností  
včetně údajů o místních hospodách nalezneme i ve studii Viktora 
Genttnera uveřejněné v č. 10 Listů genealogické a heraldické společ-
nosti v Praze z prosince 1970.
 V 18. století byla dokončena rekatolizace obyvatelstva, Toleranční 
patent byl ostatně vydán až v roce 1781, takže všichni křesťané  
ve městě jsou římskokatolického vyznání. Vedle nich je zde ale oby-
vatelstvo náboženství židovského. Dle soupisu židovských obyvatel 
z roku 1783 je to ve městě celkem 279 lidí. Koncem 18. století vzniká 
v Jeníkově ješiva – vysoká škola talmudu, která je spjata s rodinou 
Kornfeldových. O židovských obyvatelích se zmiňuji jen stručně, 
neboť jim chci příště věnovat zvláštní díl svého pojednání.

LITERATURA:
ZELENÝ Josef Alois: Letopisy čili Paměti města Golčova Jeníkova, 
1895
HOLÝ Jaroslav: Toulky jeníkovskou minulostí, 1998
ŠIMEK Luděk: Slavní puškaři z Golčova Jeníkova, Listy z Golčova 
Jeníkova č. 33, 34, 1993
SOMMER Jiří (jis): V Golčově Jeníkově byla továrna na tabák, Cesta 
Vysočiny č. 12, 13, 2005
SKŘIVÁNEK František, JIROUŠKOVÁ Marie: Poodhalená minu-
lost Golčova Jeníkova, 2012  

JUDr. Jaroslav Holý

KAPITOLY Z DĚJIN GOLČOVA JENÍKOVA – IV.
18. STOLETÍ

Strongman Tým tento rok vynechá tradičně konané závody v Golčově Jeníkově. 
Důvodem jsou zdravotní komplikace jednoho z pořadatelů. 

Děkujeme za dobře odvedenou práci a přejeme hodně zdraví.

Listy z Golčova Jeníkova
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V minulém článečku o našem MS Golčův Jeníkov, který slaví letos 
70 let od svého založení, jsme nahlédli do Kroniky MS a do historie 
spojené se založením našeho spolku. Psali jsme o honitbě svěřené 
našemu MS tehdy, před 70 lety, jednotlivými Národními výbory 
obcí v regionu Golčova Jeníkova, později o honitbě vytvořené a při-
dělené našemu MS Okresním Národním Výborem v Havl. Brodě  
a o současné, uznané „společenstevní honitbě“ vlastníků honebních 
pozemků – o honitbě Honebního společenstva Golčův Jeníkov,  
které našemu MS honitbu pronajímá. 
Podíváme-li se zpátky, vidíme, že náš MS vždy plnil své povinnosti, 
ať už jsou to povinnosti myslivecké při péči o svěřenou honitbu,  
o zvěř v ní žijící, tak také o všechna myslivecká zařízení, jako jsou 
krmelce s objemovým krmivem pro zvěř drobnou i spárkatou, zásy-
py pro zvěř drobnou a pernatou, slaniska pro vyrovnání potřebné 
soli ke trávení zelené potravy přežvýkavci, což je naše spárkatá zvěř, 
ale i brigády u zemědělských podniků v okolí, aby byl zajištěn dosta-
tek krmiva pro zvěř v zimních obdobích, kdy v dobách strádání zvě-
ře a je nutné zvěř přikrmovat. Stejně tak náš spolek dobře plnil úlohy 
společenské, které v  průběhu let bylo nutno organizovat. Máme  
na mysli již tradiční Myslivecké plesy v Golčově Jeníkově, myslivec-
ké koutky na Dětských dnech pořádaných v  G. Jeníkově apod.  
A nebylo mnohdy jednoduché vysvětlovat členům MS i nezaintere-
sovaným pozorovatelům z  okolí naše myslivecké zájmy, potřeby  
i osobní postoje…
Vždyť brzy po založení našeho MS začaly principiální změny  
u zemědělsky hospodařících subjektů. Soukromí hospodáři byli 
různými nařízeními a opatřeními odstavováni od svých majetků, 
byla zakládána JZD různého typu, podle toho jaké majetky  
se „podařilo“ do družstva zahrnout. Pak přišla v  r. 1953 „Měnová 
reforma“ s dopadem na úspory a životní úroveň všech obyvatel naší 
republiky, léta šedesátá s uvolňováním společenského napětí, která 
vyvrcholila v  roce 1968 „bratrskou pomocí spřátelených armád 
Varšavské smlouvy“, následovala doba „normalizace“ se slučováním 
menších honiteb do velikých honebních celků, častokrát direktiv-
ním, bez jakéhokoliv rozumného přispění našemu mysliveckému 
dění. A zažili jsme i konec nepříliš povedeného socializmu a resti-
tuční navracení majetků skutečným majitelům. Mnohdy se ale ma-
jetky vracely až další, mladé generaci dědiců původních hospodářů, 
novým majitelům, kteří o zemědělském hospodaření mnoho nevědí, 
ani vědět nemohou, protože hospodařit na jejich pozemcích směl, 
nebo musel, 40 roků někdo jiný. A opět zažíváme problémy v honit-
bě s  majiteli pozemků, které jim byly vydávány k  hospodaření,  

i když v  katastru nemovitostí jsou skutečnými majiteli jiných  
pozemků, umístěných v krajině jinde, než tam, kde mají hospodařit. 
Dle katastru nemovitostí jsou majiteli těch pozemků, které jsou  
zahrnuty do velkých „honů“, na kterých hospodaří větší zemědělské 
subjekty, a jim, drobným majitelům byly vydávány pozemky okrajo-
vé, bez infrastruktury, mnohdy podle toho „jak se to hodilo“.  
A tak až opravdová komplexní úprava majetkových poměrů  
v  jednotlivých katastrech může udělat pořádek mezi skutečnými 
majiteli pozemků, nájemci a hospodařícími subjekty. A zase jsou  
na tuto zásadní a nutnou úpravu katastru různé názory, podepřené 
různými partikulárními zájmy nových vlastníků či nájemců, ovliv-
něné částečně pohodlností a nezájmem ostatních… A tak opět kolo 
dějin pootočilo strukturou zemědělských hospodářů, pachtýřů  
a nájemců…
A tyto zásadní změny společenské ovlivňovaly i náš myslivecký  
život. Vždyť všichni víme, jaký dopad mělo státní rozhodnutí - naří-
zení o hubení přemnožených myší jedy /DDT a jiné/ v  roce  
1949 – kdy byly tráveny nejen myši, ale i ostatní drobní živočichové 
na polích a jejich okolí. Kolik bylo takto usmrceno koroptví, bažan-
tů, zajíců, drobných ptáčků už nikdo nespočítá, ale zmínku o tom, 
zápis v  naší myslivecké kronice, máme a je plně vypovídající.  
A sbírání mandelinky bramborové „amerického brouka“… A myxo-
matóza – likvidace divokých králíků nejen ve volné přírodě,  
ale i v  domácích chovech. A poté pomalu ale jistě započal nástup 
zemědělského velkoplošného hospodaření s ekonomicky zdůvodňo-
vanou snahou omezovat druhovou skladbu pěstovaných plodin  
na polích, likvidování mezí, křovin, remízků. S  tím vším šla ruku 
v  ruce likvidace drobné zvěře, zpěvného ptactva a ostatních živo-
čichů ve volné přírodě. Copak si asi může takový zajíc ukousnout na 
100 hektarovém poli řepky olejky, nebo kukuřice, navíc několikrát 
ošetřeném chemickými postřiky proti jakékoliv jiné zeleni, poléha-
vosti apod. Jak dnes vypadá tvářnost naší krajiny, když začne žlutý 
mor kvetoucí řepky olejky od Čáslavi až ke Golčovu Jeníkovu,  
co si na těchto „mrtvých polích“ může dobrého zobnout bažant,  
koroptvička, nebo jiná zvířátka… Nebo zase naopak – kdo z  nás  
dříve viděl na poli či v lese za vesnicí divoké prase!?  To velkoplošné 
hospodaření umožnilo divočákům přebývat bez rizika odhalení  
jejich pobytu v řepce či kukuřici!! Jaké pohodlí a klid jim obrovské 
lány poskytují, když stačí jen se pořádně nakrmit, v kukuřici zaleh-
nout a pohodlně strávit chutnou krmi. A pak ty škody na polích, 
způsobené divočáky!!  A nebylo jen vinou nás, myslivců, že došlo 
k jejich tak rychlému přemnožení a rozšíření do všech honiteb u nás.

.…A JEŠTĚ TROCHA POVÍDÁNÍ O MYSLIVCÍCH, MYSLIVOSTI, 
MYSLIVECKÉM SPOLKU GOLČŮV JENÍKOV A O VŠEM, 

CO KOLEM NÁS ZA ONĚCH 70 ROKŮ PROBĚHLO

číslo 7 / červenec 2018
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KRAJ VYSOČINA - Policisté Krajského ředitelství policie kraje  
Vysočina se v průběhu letních prázdnin zapojí do celorepublikové 
kampaně s názvem „Nepozornost zabíjí“, která je zaměřena na řidi-
če používající hovorové zařízení při řízení vozidla.

Tento projekt je realizován jako komunikační kampaň České asoci-
ace pojišťoven a BESIPu a je založen především na emocích. Ukazu-
je děti, jichž se případné zranění či smrt rodičů dotýká nejvíce.  
Cílem kampaně je upozornit řidiče, že telefonování nebo psaní SMS 
zpráv při řízení vozidla patří mezi časté přestupky, kvůli kterým 
vzniká celá řada dopravních nehod. Z  tohoto důvodu chceme  
upozornit na to, že používání mobilního telefonu při řízení je velmi 
nebezpečné a může mít nedozírné následky. Řidič, který při řízení 
motorového vozidla používá mobilní telefon a nevěnuje se plně říze-
ní, je nebezpečný nejenom sám sobě, ale i ostatním účastníkům  
silničního provozu. V případě, že za volantem telefonuje, pohybuje 
se na sociálních sítích nebo píše SMS zprávu, je při řízení vozidla 
ovlivněn stejně, jako kdyby měl 0,8 promile alkoholu v krvi. Pokud 
pojede padesátikilometrovou rychlostí a na pět sekund se v důsled-
ku sledování mobilního telefonu přestane věnovat řízení, ujede  

za tu dobu 90 metrů – to je jako celé fotbalové hřiště. S vyšší rychlos-
tí se tato vzdálenost přirozeně prodlužuje. Při devadesátikilometro-
vé rychlosti je to 125 metrů a při stotřicetikilometrové rychlosti  
dokonce 180 metrů, a to jsou fotbalová hřiště dvě.

Začátkem prázdnin v  našem kraji byla kampaň realizována  
v sobotu 30. června a v neděli 1. července na těchto místech:

sobota 30. června od 12:00 do 15:00 hodin 
místo: silnice I/38, Čížov, u hotelu Býk
neděle 1. července od 8:00 do 10:00 hodin 
místo: 111. km dálnice D1, směr Praha

Osoba, která řídí vozidlo a při řízení v ruce drží hovorové zařízení, 
se vždy dopouští protiprávního jednání, a to přestupku proti bez-
pečnosti a plynulosti silničního provozu. Zákon číslo 361/2000 Sb., 
o provozu na pozemních komunikacích hovoří jasně: „Řidič nesmí 
při jízdě vozidlem držet v  ruce nebo jiným způsobem telefonní  
přístroj nebo jiné hovorové nebo záznamové zařízení.“ V případě,  
že policisté u řidiče takovéto jednání zjistí, mohou mu na místě 

NEPOZORNOST ZABÍJÍ
POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY

kancelář ředitele krajského ředitelství
oddělení tisku a prevence

Tisková zpráva – 28. června 2018

Nepozornost zabíjí
Policisté na Vysočině se zaměří na řidiče telefonisty

Aby nedošlo k  mýlce, nebyly to jenom způsoby zemědělského 
velkoplošného hospodaření, kdy nebyly rozčleňovány veliké lány 
monokulturních plodin na menší, přehlednější díly, kde by bylo 
možno pozorovat a lovit divočáky přecházející z  jednoho dílu  
na druhý. Přispívaly k  tomu ještě další a další příčiny, jako třeba  
legislativní překážky, kdy podle zákona nebylo možno divočáky  
lovit hodinu po západu slunce a hodinu před jeho východem, nebylo 
možno používat „noční“ vidění na puškohledu, pro usnadnění vidě-
ní v přítmí.  Až v posledních několika letech došlo našim zákono-
dárcům, že je nutno i legislativu přizpůsobit těmto skutečnostem  
a změnit tato přísná omezení. To přece nejde jenom říkat a psát  
o tom, že je nutné černou zvěř tlumit, její stavy zmenšovat apod.!!  
A nestačí jen se divit, kolik černé zvěře jsme viděli tam a tam…  
Ale jak mají a mohou myslivci zajišťovat tento postupně vzniklý  

problém, už nikdo neříkal. A věřte, že to není vůbec jednoduché ani 
nyní, kdy jsou již některá nutná opatření uváděna do života. 
Co k tomu ještě dodat. Snad jen to, že jsme byli rádi, po celou dobu 
oněch 70 let, co náš myslivecký spolek Golčův Jeníkov trvá, že mů-
žeme svou „troškou do mlýna“ přispět k  tomu, aby naše honitba, 
nám svěřený kousek přírody a zvířátek v ní, byl hezký, bez nepříjem-
ností, bez rušivých momentů a mohli jsme se se svými kamarády, 
sousedy a všemi obyvateli našeho Golčovojeníkovska těšit z toho, že 
můžeme s radostí a pokorou chodit do přírody, do lesa a mít z toho 
upřímnou radost a hezké zážitky. Že můžeme být organizátory krás-
ných mysliveckých plesů v Golčově Jeníkově, že můžeme přispívat 
k zábavě dětí i dospělých návštěvníků organizovaných dětských dnů 
a být aktivními obyvateli tohoto krásného koutu naší republiky.
   Do dalších období si jen přejme, aby myslivci a myslivost jako  
taková měli dobré jméno, které si právem zaslouží, aby naše tradice, 
tradice Hubertova cechu, zůstala zachována i generacím příštím, 
aby naši nástupci, naši mladí myslivci, přinášeli stejně rádi potřebné 
oběti svěřené honitbě, našemu Mysliveckému spolku Golčův Jení-
kov, dětem i lidem z okolí. A aby měli přitom alespoň tolik radostí, 
tolik hezkých zážitků, jako jsme měli a máme my, a aby byli dobrými 
kamarády a partnery všem dobrým lidem.
A to nejen při práci, ale i zábavě, tak jako jsme to měli po dobu oněch 
70 let až do dnešních dnů my.

Vaši Myslivci z Mysliveckého spolku Golčův Jeníkov

Uzavírka silnice č. III/3456 v k.ú. Stupárovice 
– stavba kanalizace a vodovodu bude platit do 31. 10. 2018
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v příkazním řízení uložit pokutu až do výše jednoho tisíce korun. 
V případě správního řízení je tato sankce ještě vyšší. V obou přípa-
dech se přestupci do karty řidiče připisují dva trestné body. 

Když si uvědomíme, že na českých silnicích každoročně zemře přes 
pět set lidí (na Vysočině v  minulém roce zemřelo v  souvislosti  
s dopravní nehodou celkem 39 osob – 29 osob zemřelo přímo při 
dopravní nehodě a dalších 10 osob zemřelo následně ve zdravotnic-
kém zařízení) a počet závažných nehod způsobených telefonováním 
řidičů dlouhodobě roste, měli bychom se při každém zazvonění  

mobilního telefonu zodpovědně zamyslet a říci si, že při řízení vozi-
dla hovorové zařízení do ruky nepatří.

Krajské ředitelství policie kraje Vysočina
oddělení tisku a prevence
nprap. David Linhart
vrchní inspektor
tel: 974 261 208
mobil: 725 868 475
e-mail: david.linhart@pcr.cz

číslo 7 / červenec 2018

VYHODNOCENÍ 6. ROČNÍKU SOUTĚŽE ŠKOL 
V TRADIČNÍM SBĚRU DRUHOTNÝCH SUROVIN. 

JAK SE UMÍSTILA NAŠE ŠKOLA?

Škola Počet žáků 
k 1. 9. 2017

Dodané množství 
papíru v kg

Dodané množství 
plastů v kg

Celkové dodané 
množství v kg – 
první kategorie

Průměrné množství 
kg na žáka – druhá 

kategorie
MŠ ŽÁKY 20 2000 2000 100

ZŠ GOLČŮV 
JENÍKOV 301 13540 13540 45

GYMNÁZIUM 
K. H. ORTENA 483 5180 5180 10,7

ZŠ VRDY 309 2980 800 3780 12,2
MŠ CÍRKVICE 52 5140 100 5240 100,8

ZŠ ZBÝŠOV 34 3940 3440 7380 217,1
MŠ KLUKY 18 3700 3700 205,6

ZŠ KRCHLEBY 27 6260 3500 9760 361,5
ZŠ CÍRKVICE 73 3360 860 4220 57,8

MŠ MOČOVICE 24 5840 5840 243,3
ZŠ CHOTUSICE 40 13560 13560 339

ZŠ ZÁBOŘÍ 37 860 860 23,2

Pořadí v první kategorii – celkové dodané množství v kg:
 1. Místo – ZŠ Chotusice 13560 kg
 2. Místo – ZŠ Golčův Jeníkov 13540 kg
 3. Místo – ZŠ Krchleby 9760 kg

Pořadí ve druhé kategorii – průměrné množství kg na žáka:
 1. Místo – ZŠ a MŠ Krchleby 361,5 kg
 2. Místo – ZŠ Chotusice 339 kg
 3. Místo – MŠ Močovice 243,3 kg

A JAK TO 
DOPADLO 
U NÁS 
VE ŠKOLE?
2. A - 1. MÍSTO
3. A - 2. MÍSTO
4. B - 3. MÍSTO

Sběr papíru se uskutečnil ve dnech 29. 5. a 5. 6. za pomoci 
SRPDŠ při ZŠ Golčův Jeníkov na sběrném dvoře. Odměnou 
pro vítěze byl lahodný dort.

Lucie Chaloupková
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